
Reactie van de wethouder op eerste termijn agendapunt 5.4 
Investeringsprogramma stadshart Oss en vergroenen stadshart 
Oss.

Eerste termijn inbreng van de fracties
Eerste termijn 5.4 Investeringsprogramma Stadshart Oss
Beter Oss
Beter Oss kan in stemmen met het besluit Investeringsprogramma Stadshart Oss.
SP:
De huidige coronacrisis kan aanleiding zijn om het beleid aangaande het centrum en de
centrumondernemers te herzien. De SP is daarom van mening dat de behandeling van deze
dossiers uitgesteld moeten worden tot na het zomerreces.
De plannen voor de vergroening van het stadscentrum zijn een vervolg op de door de raad
aangenomen motie op 19 juli 2019. De SP was mede-indiener van deze motie en onderschrijft nog
steeds de uitgangspunten daarvan. In financieel zekerder tijden zouden wij een uitgesproken
voorstander zijn van de voorgelegde plannen en de financiering daarvan. Onder de huidige
omstandigheden adviseren wij te wachten tot er meer duidelijkheid is over de gevolgen van de
coronacrisis. Uitstel van de plannen tot tenminste de begrotingsbehandeling in het najaar is naar
onze mening noodzakelijk.
De plannen voor de vergroening maken deel uit van het Investeringsprogramma stadshart Oss.
Dit programma bevat daarnaast nog investeringen voor een hernieuwde stimuleringsregeling
Wonen in het Centrum. Hiermee kan de SP ook instemmen onder de voorwaarde zoals die
hierboven zijn beschreven.
De SP is het niet eens met de plannen voor de verwerving van een woning in de Eikenboomgaard.
Zoals in de bijbehorende notitie staat vermeld maakt deze locatie geen onderdeel uit van de pit of
de flexibele schil zoals we die gedefinieerd hebben voor het centrum. De aangeboorde reserve kan
daarom nooit gebruikt worden voor dit plan. Uit de notitie wordt duidelijk dat de geplande
doorsteek goed zou zijn voor de kermis en de activiteiten en festiviteiten in de Eikenboomgaard.
Daarmee wordt een directe relatie gelegd met evenementen in het centrum. Ook daar is de
reserve niet voor bedoeld.
Gezien de directe relatie van de geplande investering en evenementen in het stadscentrum zijn
deze voorstellen ook veel te voorbarig. De nieuwe evenementenverordening zit nog in het
besluitvormingstraject. Het is bepaald niet handig om nu al een heel duur voorschot te nemen op
de evenementenverordening zonder alle effecten voor de Eikenboomgaard en de bewoners
daarvan te kennen.
PvdA:
Eerder heeft de PvdA fractie aangegeven dat de reserve uit het investeringsfonds vooral ingezet
moeten worden voor verschillende projecten in het centrum en niet alleen om tekorten op te
vangen van het walkwartier. Goed dat het college hier vooralsnog gehoor aan heeft gegeven.
Wij kunnen ons vinden in de investeringen die worden gedaan voor de stimuleringsregeling wonen
in het centrum en vergroening stadshart Oss.
Wij hebben wel onze twijfels over het beschikbaar stellen van €657.100 voor de aankoop, sloop en
herinrichting perceel van een woning aan de Eikenboomgaard. Door de aankoop van het perceel
van Eikenboomgaard 25 ziet het college een mogelijkheid om Eikenboomgaardplein en het
parkeerterrein aan de Oostwal met elkaar te verbinden. Echter is er volgens onze mening geen
duidelijke visie waarom de doorgang hier gerealiseerd moet worden. Kan het college onderbouwen
waarom zij dit wel vinden? De PvdA ziet liever dat de €657.100 wordt gereserveerd voor
eventuele tegenslagen in ons centrum als gevolg van de Coronacrises.
De gevolgen van de Coronacrisis voor ons stadcentrum zijn niet te voorspellen. daarom adviseren
wij om vooralsnog geen besluit te nemen over dit agendapunt.
VVD:
Wij kunnen ons vinden in de wijze waarop de afspraak die bij de programmabegroting is gemaakt
nader wordt ingevuld. Dat houdt wat de VVD-fractie betreft nog niet in dat het bedrag voor alle
voorliggende zaken nu al voor uitvoering beschikbaar is.
De aanschaf van perceel en pand in de Eikenboomgaard heeft de goedkeuring van de VVD-fractie.
Het strategische voordeel is voor evident en gebruik maken van het momentum is eveneens
evident.
Het bedrag dat naar aanleiding van de motie Vergroening stadshart Oss beschikbaar wordt gesteld
blijft wat onze fractie betreft in reserve tot vastgesteld kan worden in het najaar of de gemeente
Oss zich dat kan veroorloven.
Bij dat agendapunt zullen wij vragen om de behandeling uit te stellen tot het najaar als we
hopelijk de financiële situatie van de gemeente Oss beter kunnen overzien.



Groen Links:
Onlangs hebben we een belangrijke beslissing genomen om unaniem budget vrij te maken voor de
ontwikkeling van het Walkwartier. GroenLinks heeft toen ook al aan de orde gesteld dat dit zeker
een belangrijk besluit is maar niet hét besluit waarmee een toekomstbestendige ontwikkeling van
ons stadshart gegarandeerd is. Het is een onderdeel van een groter geheel om te garanderen dat
we een stadshart hebben, en houden, waar het goed wonen, ondernemen en verblijven is.
Nu liggen er opnieuw plannen voor ons waarbij het advies wordt gevraagd of wij vinden dat deze
een verdere stimulans gaan geven aan een toekomstbestendig stadshart. Het is volgens
GroenLinks een belangrijk moment waarop deze plannen worden gepresenteerd. De Coronacrisis
brengt met zich mee dat 1. bewoners van het stadscentrum onzeker zijn over de toekomstige
betaalbaarheid van hun woningen door een onrustige financiële markt, 2. dat
centrumondernemers het hard te halen hebben en meer dan ooit moeten kunnen vertrouwen op
een investerende overheid en 3. dat bezoekers van het stadscentrum zo goed als afwezig zijn door
de oproep van de overheid om alleen voor het meest noodzakelijke hun huis te verlaten.
Juist nu kunnen we als gemeente laten zien dat we gericht zijn op een levensvatbare toekomst
van ons stadshart door te investeren in “nu, straks en later”.
GroenLinks adviseert dan ook snel over te gaan tot uitvoering van verdere vergroening van het
stadshart en te investeren in het op gang brengen van een beter bij de tijd passende balans
tussen wonen en ondernemen in ons stadscentrum.
GroenLinks ziet niet hoe de aankoop van een pand aan de Eikenboomgaard los kan worden gezien
van de verdere ontwikkelingen van het evenementenbeleid, vooral omdat er bij die aankoop wordt
gesproken over mogelijkheden die er met de aankoop worden gecreëerd voor de Osse kermis.
GroenLinks adviseert dan ook deze aankoop te bespreken als het om het evenementenbeleid gaat,
voor nu kan dit geld gereserveerd blijven staan voor toekomstige investeringen ten bate van ons
stadshart.
VDG:
Het stadscentrum is belangrijk voor VDG. Belangrijk voor onze ondernemers en de mensen die er
wonen. We hebben de koers stadshart vastgesteld. Een belangrijk punt hierin is het verkleinen
van de pit. Een compact, levendig centrum. Het stimuleren van wonen in het centrum en de
ontwikkelingen rondom het Walkwartier zijn hier voorbeelden van.
Het voorstel dat nu voorligt, volgt grotendeels uit beleid dat is vastgesteld in de Koers Stadshart.
En VDG kan zich met uitzondering van 1 doel, vinden in de voorgestelde doelen.
De aankoop van de woning aan Eikenboomgaard 25 is niet onderbouwd door vastgesteld beleid of
visie. Het draagt niet bij aan een compacter stadscentrum; de Eikenboomgaard behoort niet tot de
pit.
Het verkleinen van de pit, wonen in het centrum en het ontwikkelen van het Walkwartier hebben
wat VDG betreft prioriteit.
VDG ziet dat door de coronacrisis de wereld aan het veranderen is.
De ondernemers hebben het moeilijk. Een rondje door het stadscentrum maakt pijnlijk duidelijk
dat mensen thuisblijven. Met lege pleinen, straten en winkels tot gevolg.
Door onze ondernemers worden allerlei creatieve initiatieven opgestart om het hoofd boven water
te houden. Vanuit het rijk wordt financiële hulp geboden. De gemeente denkt ook mee en
probeert op haar beurt met een aantal betalingsregelingen de ondernemer tegemoet te komen.
De vraag is of dit allemaal voldoende is. Over een aantal maanden zal duidelijk worden hoe de
ondernemers van ons stadscentrum dit overleefd hebben.
VDG stelt daarom voor om deze adviesstukken nu niet vast te stellen. Er worden grote bedragen
gereserveerd voor een aantal zaken. VDG vindt het nu lastig om deze bedragen toe te wijzen aan
deze doelen. Daarom het voorstel om na de coronacrisis de balans op te maken en samen met
een afvaardiging van ondernemers te bekijken waar de behoefte ligt.
De ontwikkeling van het Walkwartier kan doorgaan, dit is besloten in de raad van 30 januari.
Vraag aan de wethouder of hij akkoord kan gaan met het vooruitschuiven van dit besluit? VDG wil
de wethouder meegeven dat dit geen afstel is van de plannen.
D66:
Het plan nu niet bespreken.
Hoewel het een belangrijk onderwerp betreft is, het gelet op andere prioriteiten, nu niet het
moment om dit onderwerp nu op deze wijze te behandelen.
Wel willen we dit onderwerp direct, nadat het samenscholings en vergaderverbod is opgeheven,
behandelen in een fysieke vergadering,
Een eerste algemene reactie is.
Het koopgedrag was al aan het veranderen en de internet wereld heeft zijn intrede al eerdere
gedaan. Nu met de corona crisis zal dit koopgedrag alleen maar verder worden geintensiveerd.
Een heroverweging na de crisis is op zijn plaats.
Mogelijk kunnen we onze beschikbare middelen beter inzetten om onze ondernemers te helpen in
plaats van het aankopen van stenen waarvoor geen enkel door de raad goedgekeurd plan ligt.



Onder het mom van een strategische aankoop is deze investering niet verantwoord.
CDA:
Het CDA is van mening dat deze visie beter besproken kan worden als we meer duidelijkheid
hebben over de gevolgen van de huidige coronacrisis. Ergo conform advies college nu niet
agenderen.
Ten aanzien van het plan.
Het is uitvoering van de keuzes die we als raad in het verleden hebben genomen. De reserve van
2 miljoen wordt op deze manier gebruikt om het stadscentrum levendiger en aantrekkelijker te
maken. Inzake wonen en vergroening ligt hier een goede uitvoering van de keuzes die we in het
verleden gemaakt hebben. Echter voor de aankoop van het pand aan de eikenboomgaard
ontbreekt en visie of plan. Hierin willen wij als CDA wat terughoudender zijn. Als er een plan onder
ligt kunnen we door middel van de wet voorkeursrecht gemeente ongewenste ontwikkelingen
tegen houden dit hebben we de laatste tijd vaker gedaan.
Eerste termijn Agendapunt 5.4b Vergroenen Stadshart Oss
Beter Oss:
Beter Oss is blij dat de motie vergroening Stadshart wordt uitgevoerd de aankomende jaren.
Wij hebben met veel plezier de notitie vergroenen Stadshart gelezen. En wij vinden het een goede
zaak dat zowel de inwoners, ondernemers, CMO en de gemeente Oss de gesprekken aangaan om
dit te realiseren.
1.vraag: Is het een goed idee om de Burgwal toe te voegen aan de PIT? Als je kijkt naar het
“rondje lopen centrum” zou dat logisch zijn, wat vindt de portefeuillehouder hiervan?
Groen Links:
GroenLinks wil wethouder van Orsouw graag bedanken voor de prettige wijze van samenwerken
bij de totstandkoming van voorliggende notitie en de snelle en correcte uitvoering van de motie
‘Vergroening Stadshart Oss’. GroenLinks ziet dit als een belangrijke impuls voor ons stadshart.
Alles wijst erop dat het centrum hard getroffen wordt door de coronacrisis. Dat maakt het voor
GroenLinks nog belangrijker dan voorheen om te investeren in ons centrum.
PvdA:
Agendapunt:5.4 Investeringsprogramma en vergroening Stadshart Oss
Eerder heeft de PvdA fractie aangegeven dat de reserve uit het investeringsfonds vooral ingezet
moeten worden voor verschillende projecten in het centrum en niet alleen om tekorten op te
vangen van het walkwartier. Goed dat het college hier vooralsnog gehoor aan heeft gegeven.
Wij kunnen ons vinden in de investeringen die worden gedaan voor de stimuleringsregeling wonen
in het centrum en vergroening stadshart Oss.
Wij hebben wel onze twijfels over het beschikbaar stellen van €657.100 voor de aankoop, sloop en
herinrichting perceel van een woning aan de Eikenboomgaard. Door de aankoop van het perceel
van Eikenboomgaard 25 ziet het college een mogelijkheid om Eikenboomgaardplein en het
parkeerterrein aan de Oostwal met elkaar te verbinden. Echter is er volgens onze mening geen
duidelijke visie waarom de doorgang hier gerealiseerd moet worden. Kan het college onderbouwen
waarom zij dit wel vinden? De PvdA ziet liever dat de €657.100 wordt gereserveerd voor
eventuele tegenslagen in ons centrum als gevolg van de Coronacrises.
De gevolgen van de Coronacrisis voor ons stadcentrum zijn niet te voorspellen. daarom adviseren
wij om vooralsnog geen besluit te nemen over dit agendapunt.
VVD:
De VVD-fractie stelt voor de behandeling van dit agendapunt uit te stellen tot het najaar wanneer
we hopelijk de financiële positie van de gemeente Oss beter kunnen overzien.
Dat impliceert niet dat de VVD-fractie de motie niet meer wil uitvoeren, maar op een moment dat
onze financiële situatie dit toelaat.
D66:
Het plan nu niet bespreken.
Hoewel het een belangrijk onderwerp betreft is, het gelet op andere prioriteiten, nu niet het
moment om dit onderwerp nu op deze wijze te behandelen.
Wel willen we dit onderwerp direct, nadat het samenscholings en vergaderverbod is opgeheven,
behandelen in een fysieke vergadering,
Een eerste algemene reactie is.
Na realisatie van het walkwartier en de situatie na de corona crisis zal het centrum van niet alleen
Oss maar ook van vele centra in Nederland er anders uitgaan zien.
Als gevolg hiervan zal er een aangepaste visie over het stadshart moeten komen.
Omdat dit onderwerp hietmee samenhangt is het nu niet het goede moment om dit stuk te
bespreken.



Antwoord wethouder van Orsouw op 5.4 en 5.4b
Wanneer ik door het centrum loop zie en hoor ik de uiterst hoge nood waarin de
centrumondernemers inclusief vele vastgoedeigenaren verkeren. Voor de coronacrisis waren er al
grote zorgen en deze zijn fors erger geworden.
De gemeente doet wat het kan, maar het zal nooit genoeg zijn.
Gelukkig zijn er in deze voor het centrum donkere tijden ook lichtpunten. Ondernemers laten zien
waarom zij ondernemer zijn geworden en bedenken acties om het voortbestaan meer zeker te
stellen. Wij prijzen ons gelukkig met een zeer actieve CMO die initiatieven ondersteund, mede
bedenkt en uitvoert.
Diverse fracties pleiten ervoor om de besluitvorming over het Investeringsprogramma Stadshart
uit te stellen. Naar mijn mening is dat juist niet het signaal wat we als gemeente moeten afgeven.
We moeten aan de centrumondernemers laten zien dat de gemeente een betrouwbare partner is
welke wil investeren in het centrum, welke vertrouwen heeft in het centrum en er alles aan wil
doen om het centrum te verbeteren. Besluiten maanden vooruitschuiven veroorzaakt onrust. Gaat
de alom gewenste vergroening van het centrum dan nog wel door ? Gaat het financiering van het
wonen boven winkels dan nog wel door ? Is de woning aan de Eikenboomgaard dan nog wel te
koop? Deze onzekerheid bovenop de huidige malaise is mijn inziens zeker niet gewenst. Een
verkeerd signaal.
Het investeringsprogramma bevat 3 bestedingen welke alle 3 van groot belang zijn voor het
centrum, voor de korte termijn en voor de lange termijn.
Geld om een nieuw beleid te ontwikkelen betreffende het wonen boven winkels is voor geen
enkele fractie een bezwaar. Eerst nog de evaluatie van het oude beleid en dan kan de investering
voor de vastgoedeigenaren zo mogelijk weer verder.
De uitvoering van de motie vergroening en de aankoop van de woning aan de Eikenboomgaard
krijgen meer kritiek omdat velen niet weten hoe het centrum uit deze crisis komt en of er dan geld
nodig is voor andere zaken. Met de vergroening van het centrum kunnen we laten zien dat er
vertrouwen is in het centrum, dat we het centrum aantrekkelijker willen maken, dat we het
prettiger willen maken voor de bezoekers, dat we serieus willen werken aan het verminderen van
de hittestres en verstening willen beperken. Een krachtig signaal naar de ondernemers en
eigenaren dat de gemeente wil investeren. Bij de komende gesprekken met vastgoedeigenaren in
het kader van de vastgoedanalyse zal het lastig worden om de eigenaren te vragen te investeren
en het vertrouwen in het centrum uit te laten spreken, terwijl de gemeente haar investeringen
voorlopig uitstelt. De aankoop van de woning aan de Eikenboomgaard is een gelegenheidsaankoop
welke strategisch is. Met deze aankoop kunnen we circa 1.000 m2 groen toevoegen aan het
centrum en een rechtstreekse verbinding maken tussen de parkeerterreinen Oostwal en
Eikenboomgaard. Een groene oase hartje centrum, een rustige plek tussen 2 parkeerterreinen.
Met het al dan niet tijdelijk wegvallen van het terrein De Wal zal de kermis kunnen verplaatsen
naar het parkeerterrein Oostwal. Bezoekers aan een kermis willen logische looplijnen, rondjes
lopen, mensen ontmoeten. De aankoop geeft de gelegenheid om extra parkeerplaatsen te maken
op de Oostwal. We hebben als gemeente de verplichting om parkeerplaatsen toe te voegen
wanneer bij toevoeging van woningen de verplichting tot parkeren op eigen terrein wordt
afgekocht. Gevraagd wordt of er een visie ligt voor deze aankoop. Nee, niet anders dan hierboven
beschreven. Het is een gelegenheidsaankoop. Pas wanneer de andere woningen aan de
Eikenboomgaard te koop zouden staan kun je nadenken over een visie op het gehele gebied. In
het verleden is gesproken over nieuwbouw van woningen met horeca en bioscoop. Tijden zijn
veranderd, maar woningen in gestapelde bouw in het centrum zou dan te overwegen zijn. Zeker
niet aan de orde op dit moment. Eerder heeft het CMO een plan gemaakt om na het verdwijnen
van 8 woningen aan de Eikenboomgaard er een park van te maken. Ook niet aan de orde op dit
moment. Maar wanneer de gemeente ooit iets wil in dit gebied dan is het in eigendom hebben van
het grootste perceel van de straat voor de toekomst interessant te noemen.
In de plannen voor het vergroenen zit een vernieuwing van het plein Terwaenen, welk plein
nagenoeg aansluit aan het te kopen en te vergroenen perceel. De gehele noordrand van het
centrum krijgt daarmee een groene en natuurlijke opwaardering.
De uitstraling van het centrum, komend vanaf de belangrijkste parkeerterreinen, wordt hiermee
fors verbeterd. We hebben het altijd over beleving. We kunnen de noordelijk entree van het
centrum een ander, beter, mooier aanzicht geven. De aankoop van de woning is geen weggegooid
geld, het is een investering voor het gehele centrum van Oss. Walkwartier en TBL terrein in het
zuiden, Fraterspark in het westen, Terwaenen met Eikenboomgaard in het noorden


